



Dairy Farmers of New Brunswick
Po Box 5034
Sussex, NB E4E 5L2

506-432-4330 (t)
506-432-4333 (f)
nbmilk@nbmilk.org
www.nbmilk.org

DFNB Welcomes Announcements on Veterinary and Laboratory Services

September 9th, 2026

On September 2, Carleton AgriSolutions announced, in collaboration with current provincial veterinarians, that it will deliver veterinary services to New Brunswick livestock owners beginning April 1, 2027. The New Brunswick Department of Agriculture, Aquaculture and Fisheries (DAFF) also announced its decision to maintain provincial laboratory services.

Dairy Farmers of New Brunswick (DFNB) welcomes both announcements.

Since DAAF's announcement in March to transition veterinary and laboratory services, DFNB, together with the Agriculture Alliance of New Brunswick and commodity groups, has been advocating for a clear path forward that ensures essential veterinary and laboratory services remain available to livestock owners across the province.

Carleton AgriSolutions is a locally owned company with roots in Carleton County, New Brunswick. Their recent announcement provides clarity around the future delivery of veterinary services and addresses key concerns raised by producers throughout the transition. Under the new veterinary service model, rural, bilingual and emergency veterinary services will continue to be available to livestock owners across New Brunswick.

The continued provision of provincial laboratory services is also an important part of maintaining animal health and supporting disease prevention and surveillance in New Brunswick.

DFNB has consistently emphasized that accessible and timely veterinary services across all of New Brunswick are essential to the livestock sector. Over the next six months, DFNB will continue to advocate for producer needs as Carleton AgriSolutions works with livestock organizations and veterinarians to prepare for the transition. We look forward to future collaboration and to developing a shared understanding of producer priorities to help ensure a seamless transition on April 1, 2027.

DFNB appreciates the work undertaken to provide greater certainty for livestock producers and looks forward to working collaboratively with Carleton AgriSolutions and livestock organizations as the new service model is implemented.



Dairy Farmers of New Brunswick
Po Box 5034
Sussex, NB E4E 5L2

506-432-4330 (t)
506-432-4333 (f)
nbmilk@nbmilk.org
www.nbmilk.org

Le PLNB accueille favorablement les annonces concernant les services vétérinaires et de laboratoire

Le 9 septembre 2026

Le 2 septembre, Carleton AgriSolutions a annoncé, en collaboration avec les vétérinaires provinciaux actuels, qu'elle offrira des services vétérinaires aux propriétaires de bétail du Nouveau-Brunswick à partir du 1er avril 2027. Le ministère de l'Agriculture, de l'Aquaculture et des Pêches du Nouveau-Brunswick a également annoncé sa décision de maintenir les services de laboratoire provinciaux.

L'organisme des Producteurs laitiers du Nouveau-Brunswick (PLNB) accueille favorablement les deux annonces.

Depuis l'annonce du **MAAP** en mars de la transition des services vétérinaires et de laboratoire, le PLNB, en collaboration avec l'Alliance agricole du Nouveau-Brunswick et les groupes représentant les denrées visées, milite pour une voie claire qui garantit que les services vétérinaires et de laboratoire essentiels demeurent accessibles aux producteurs de bétail à travers la province.

Carleton AgriSolutions est une entreprise locale ayant des racines dans le comté de Carleton, au Nouveau-Brunswick. Son annonce récente éclaire la prestation future des services vétérinaires et répond aux préoccupations clés soulevées par les producteurs de bétails tout au long de la transition. Dans le cadre du nouveau modèle de services vétérinaires, les services vétérinaires ruraux, bilingues et d'urgence continueront d'être disponibles pour les propriétaires de bétail partout au Nouveau-Brunswick.

La prestation continue des services de laboratoire provinciaux est également une partie importante du maintien de la santé animale et du soutien à la prévention et à la surveillance des maladies au Nouveau-Brunswick.

Le PLNB a toujours insisté sur le fait que des services vétérinaires accessibles et opportuns dans tout le Nouveau-Brunswick sont essentiels au secteur de l'élevage. Au cours des six prochains mois, le PLNB continuera de défendre les besoins des producteurs alors que Carleton AgriSolutions travaille avec les organisations d'élevage et les vétérinaires pour préparer la transition. Nous avons hâte de collaborer à l'avenir et de développer une compréhension partagée des priorités des producteurs afin d'assurer une transition sans heurts le 1er avril 2027.

Le PLNB apprécie le travail accompli pour offrir une plus grande certitude aux producteurs de bétail et se réjouit de collaborer avec Carleton AgriSolutions et les organisations d'élevage lors de la mise en œuvre du nouveau modèle de service.